
 
 

Protokół 
z XLIII sesji Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu 25 czerwca 2014 

roku. 
 
 

Sesja rozpoczęła się otwarciem siedziby Zarządu Dróg Powiatowych w 
Samborcu. Otwarcia dokonała Pani Bożentyna Pałka-Koruba Wojewoda 
Świętokrzyski  wraz z Panem Zygmuntem Sosnowskim dyrektorem Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Rzeszowie. 
 
Sesja odbyła się  w Samborcu w siedzibie Grupy Sadowniczo-Warzywniczej 
„Złoty Sad” – obrady rozpoczęto o godz. 11-tej. 
 
W Sesji uczestniczyło 21 radnych (lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1 Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Tomasz 
Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista Biura 
Rady.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  XLIII Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję :  
- Panią Bożentynę Pałkę-Korubę Wojewodę Świętokrzyską 
- Pana Kazimierz Kotowskiego –Członka Zarządu Urzędu Marszałkowskiego 
województwa świętokrzyskiego. 
- Radnych Powiatu Sandomierskiego,  
- Radnych Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
- Pana Zygmunta Sosnowskiego Dyrektora Agencji Nieruchomości Rolnych 
w Rzeszowie.  
- Dyrektorów i Kierowników służb podległych i jednostek organizacyjnych   
   starostwa,  
- Burmistrzów i  Wójtów,   
- Pracowników starostwa,  
- Mieszkańców powiatu,  
- Przedstawicieli mediów,  
 
Przewodniczący oddał głos Panu Witoldowi Stefaniakowi właścicielowi 
Grupy Sadowniczo-Warzywniczej „Złoty Sad” oraz obiektu, w którym 
odbyła się sesja. 
Pan Witold Stefaniak podziękował wszystkim za przybycie, podkreślił że 
dzięki środkom unijnym oraz pozyskanymi od rządu Grupa Producencka 



była w stanie wybudować obiekt. Cieszy się, że wyprodukowany produkt 
jabłko zostało przechowane w bardzo dobrym stanie i obecnie jest 
możliwość zbytu na dobrych warunkach w różne części świata. Zaprosił po 
zakończeniu sesji na zwiedzenie obiektu. 
 
Pani Wojewoda podziękowała za zaproszenie. Powiedziała, że przyjechała 
na dzisiejszą sesję z dwóch powodów tj. oddania siedziby ZDP do użytku, 
który dzięki współpracy z Agencją Nieruchomości udało się wybudować 
oraz wybudowaniu obiektu w którym odbywa się sesja. Cieszy się, że 
właściciel Pan Witold Stefaniak podkreśla, że ten olbrzymi obiekt powstaje 
dzięki środkom unijnym i rządowych. 
 
Następnie Przewodniczący oddał głos Panu Sosnowskiemu, który również 
podziękował za zaproszenie. Powiedział, że uważa, iż dobrze się stało, że 
mogła powstać inwestycja, tj. wybudowanie siedziby ZDP. Ponadto 
podziękował za dobrą współpracę z samorządami. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
Przewodniczący  poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
porządek.   
Zapytał, czy są uwagi do porządku.  
Uwag nie było, prządek został przyjęty. 
 

1. Uroczyste otwarcie siedziby Zarządu Dróg Powiatowych w Samborcu. 
2. Otwarcie sesji. 
3. Przyjęcie porządku obrad XLIII sesji Rady Powiatu. 
4. Prezentacja dotycząca modelu nieodpłatnego poradnictwa prawnego                

i obywatelskiego. 
5. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Powiatu.  
6. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności Zarządu 

Powiatu. 
7.   Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2013 rok: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2013 
r. 
b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2013r.  
c)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
sprawozdaniu  z wykonania budżetu powiatu za 2013 r. 
d)   rozpatrzenie informacji o stanie mienia powiatu,  
 e) przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie 
wykonania budżetu powiatu za 2013 rok oraz wniosku o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu, 



f) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu, 
g) dyskusja  
h) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Sandomierskiego            za 2013 r. 
i) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w 
Sandomierzu za rok 2013. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 powiatu 
sandomierskiego. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawach: 
a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego                                                                                                                                                                                     
i proponowanego  przeznaczenia zysku za 2013 r. w  Szpitalu 
Specjalistycznym Ducha Świętego w Sandomierzu. 
b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego                                                              
i proponowanego  pokrycia straty za 2013 r. w Biurze Wystaw 
Artystycznych w Sandomierzu. 
c) wyłączenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół 
Technicznych                 i Ogólnokształcących im. prof. Z. Strzeleckiego 
w Sandomierzu oraz ich likwidacji. 
d)  wyłączenia szkół wchodzących w skład Ponadgimnazjalnego 
Zespołu Szkół Ekonomicznych im. E. Kwiatkowskiego w Sandomierzu 
oraz ich likwidacji. 
e) wyłączenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół 
Gastronomicznych i Hotelarskich im. KEN w Sandomierzu oraz ich 
likwidacji. 
f) wyłączenia szkół wchodzących w skład  Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Klimontowie oraz ich likwidacji. 
g) utworzenia Technikum Nr 1 w Sandomierzu. 
h) utworzenia Technikum Nr 2 w Sandomierzu. 
i) utworzenia Technikum Nr 3 w Sandomierzu. 
j) utworzenia Technikum w Klimontowie. 
k)  zmiany uchwały w sprawie określenia zadań, na realizację których 
przeznacza się środki przekazane przez Prezesa Zarządu PFRON na 
2014 r. 
l) przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Sandomierskiego na lata 2014-
2020. 
ł) wezwania do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą                  
Nr LII/404/2002 Rady Miasta Sandomierza z dnia 19 września 
2002 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 



przestrzennego terenu osiedla mieszkaniowego „OKRZEI” na 
obszarze Miasta Sandomierz, 
m) rozpatrzenia skargi dotyczącej działalności Zarządu Powiatu                           
w Sandomierzu. 
n) wprowadzenia zmian w statucie Szpitala  Specjalistycznego Ducha 
Świętego  w Sandomierzu 
o) wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości             
od Skarbu Państwa. 
 p) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego                                   
na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu Powiatu w 2014 
roku           i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
r) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego    
na lata 2014-2027. 
s) zmian w budżecie powiatu na 2014 r.  

10.  Interpelacje i zapytania. 
11. Sprawy różne.    
12. Zamknięcie obrad XLIII Sesji Rady Powiatu w Sandomierzu.                      

 
Ad. 3  
Przewodniczący poinformował, że protokół z XLII sesji Rady Powiatu 
zgodnie z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony do 
publicznego wglądu w Biurze Rady, zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół XLII sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie.   

  
Ad. 4 
Przewodniczący poinformował, że kolejny punkt dotyczy przedstawienia 
informacji na temat modelu nieodpłatnego poradnictwa prawnego i 
obywatelskiego. Poprosił Pana Roberta Niezgodę przedstawiciela 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej  o przedstawienie prezentacji. 
Pan Niezgoda poinformował, że Polska jest jednym z ostatnich krajów Unii 
Europejskiej, w którym kompleksowy system darmowych porad prawnych 
i obywatelskich dla obywateli nie został jeszcze wdrożony. Poradnictwo 
rozwija się w  sposób rozproszony, od kilku lat przede wszystkim w oparciu 
o aktywność organizacji pozarządowych i niektórych instytucji publicznych. 
Stan ten wymaga usystematyzowania.  Nowy model został wypracowany w 
ramach projektu systemowego „Opracowanie kompleksowych i trwałych 
mechanizmów wsparcia poradnictwa prawnego i obywatelskiego w 
Polsce”. Projekt jest realizowany w partnerstwie przez Departament 
Pożytku Publicznego Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej oraz uznane 
organizacje pozarządowe: Instytut Spraw Publicznych, Instytut Prawa i 
Społeczeństwa INPRIS, Fundację Uniwersyteckich Poradni Prawnych oraz 



Związek Biur Porad Obywatelskich. Współpraca poprzez Komitet 
Konsultacyjny projektu – objęła również Związek Powiatów Polskich. W 
wypracowanym modelu ważna rola została przewidziana jednostkom 
samorządu terytorialnego, w tym powiatom. 
 
Przewodniczący podziękował przedstawicielowi Ministerstwa za 
przedstawienie prezentacji.  
 
Ad. 5 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesjami.  
     Pan Starosta poinformował, że Zarząd Powiatu odbył w tym czasie cztery 
posiedzenia wynikiem, których są między innymi projekty uchwał 
skierowane Wysokiej Radzie do rozpatrzenia na dzisiejszej sesji. 
Ponadto Zarząd rozpatrywał następujące sprawy: 
- przyjął Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu                    
z organizacjami pozarządowym oraz podmiotami wymienionymi w art. 3, 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2013 
r.” 
- przyjął uchwałę w sprawie wysokości opłat za posiłki                                         
i za zakwaterowanie oraz terminu i sposobu ich wnoszenia w Bursie 
Szkolnej w Sandomierzu tj. 8,70 zł za całodzienne wyżywienie, 9 zł                        
w przypadku korzystania wyłącznie  z obiadu, opłaty za zakwaterowanie 
ustalono w wysokości 60 zł miesięcznie.   
- przyznał dodatki motywacyjne dla dyrektorów szkół i placówek za okres 
od 1 stycznia do 30 czerwca br. 
- ogłosił otwarte konkursy ofert na realizację zadań publicznych w 2014 r. 
w zakresie edukacji, kultury oraz ochrony zabytków i opieki nad zabytkami, 
kultury fizycznej i turystyki oraz w zakresie promocji i ochrony zdrowia                    
w 2014 r. 
 Do konkursów przystąpiło 6 firm tj.: Ludowy Zespół Sportowy                                  
z Samborca, Fundacja La Zebra z Krzcina, Stowarzyszenie Gorzyczany                  
z Sercem Dla Ludzi z Gorzyczan, Stowarzyszenie „Nasze Skotniki” ze 
Skotnik, i Stowarzyszenie „Nasze Dziedzictwo Ossolin z Ossolina, które 
złożyły 7 ofert. Wszystkie oferty były kompletne i wszystkie otrzymały 
dofinansowanie do swoich zadań.  
 

Pan Starosta poinformował, że od ostatniej sesji Zarząd Powiatu  
wykonywał następujące zadania: 
 
W dniu 23 maja 2014 r. ogłoszono przetarg na „Budowę systemu 
klimatyzacji w budynku Starostwa Powiatowego w Sandomierzu”.                      



Do przetargu przystąpiło 5 firm. Niestety oferta z najniższą ceną złożona 
przez firmę POLARO Sp. z o.o. z Rzeszowa nie zawierała wymaganego 
kosztorysu ofertowego, co przy wynagrodzeniu kosztorysowym 
skutkowało odrzuceniem oferty. Natomiast ceny kolejnych ofert 
przewyższały kwotę, jaką zamierzano przeznaczyć na realizację zadania             
tj. 1 052 894,00zł. W związku z tym w dniu 13.06.2014 unieważniliśmy 
przetarg. 
 
W dniu 13.06.2014 r. Powiat Sandomierski wysłał zaproszenie do złożenia 
oferty na wykonanie remontu schodów zewnętrznych budynku Starostwa 
Powiatowego w Sandomierzu. 
 
W  dniu 23 maja 2014 r. przeprowadzono szkolenie dla dyrektorów szkół 
odnośnie projektów organizacyjnych. Uczestnicy szkolenia zapoznali się                
z nowymi przepisami, a także przykładami rozwiązań przy tworzeniu 
projektów organizacyjnych  na rok szkolny 2014/2015. 
 
Wydział Geodezji skompletował dokumenty do nabycia przed Wojewodą 
Świętokrzyskim, w drodze decyzji na rzecz Powiatu Sandomierskiego 
udziału 2066/4591 części w nieruchomości położonej w Sandomierzu                 
w obrębie Lewobrzeżnym oznaczonej działką 1117/1 o pow. 1,1251 ha, 
zabudowanej między innymi II LO w Sandomierzu. 
 
Uzyskaliśmy akceptację Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi  na dokonanie 
wzajemnych darowizn nieruchomości położonych w Sandomierzu-
Mokoszynie: powiatowej nr 155/48 na część działki Skarbu Państwa nr 
155/49 (o pow. 2,1015 ha) 
  
 Ponadto w okresie między sesjami Członkowie Zarządu uczestniczyli                    
w następujących imprezach i uroczystościach: 

W dniach 29 – 30 maja na Zamku Królewskim w Sandomierzu odbyło się 
trzecie i ostatnie posiedzenie Konwentu Marszałków Województw RP               
pod świętokrzyską prezydencją. Omówione zostały m.in. zagadnienia 
wpływu zmian demograficznych na politykę rodzinną, finansowania 
wsparcia samorządów w budowie nowoczesnych obiektów sportowych                
o charakterze przyszkolnym czy rozwoju demograficznego polskiej rodziny. 
Była także mowa o "Rozwoju regionów w kontekście przygotowań                                
do realizacji programów operacyjnych polityki spójności Unii Europejskiej 
w latach 2014-2020". Starostwo Powiatowe w Sandomierzu pomagało 
organizacyjnie w przygotowaniach. 

 



W dniach 31 maja - 1 czerwca br. w Sandomierzu odbyła się dziewiąta 
edycja największej imprezy winiarskiej w Polsce - Konwent Polskich 
Winiarzy. Przy wsparciu merytorycznym Polskiego Instytutu Winorośli                
i Wina organizatorem spotkania było Sandomierskie Stowarzyszenie 
Winiarzy, powstałe w ubiegłym roku z myślą o promocji regionalnego 
trunku  oraz utworzeniu sandomierskiego regionu winiarskiego. 
Wydarzenie zostało zorganizowane przy wsparciu finansowym m. in. 
Powiatu Sandomierskiego.  
 
W dniu 6 czerwca br. na Stadionie Miejskim w Sandomierzu odbył się                   
„II Memoriał lekkoatletyczny Piotra Nurowskiego”. Uczestniczyli w nim 
uczniowie szkół ponadgimnazjalnych z naszego Powiatu. Piotr Nurowski 
zasłużony działacz sportowy, Prezes NKWO zginął w katastrofie 
smoleńskiej. 
 
W dniu 9 czerwca 2013 r. Powiat zorganizował imprezę integracyjną dla III 
klasy LO z Klimontowa, która wygrała w plebiscycie organizowanym przez 
„Echo Dnia” na najsympatyczniejszą klasę maturalną. Nagrodą był wyjazd 
do Kurozwęk – zwiedzanie i grill.   
 

W dniu 12 czerwca br. odbyła się w Warszawie  X Konferencja Programowa 
Stowarzyszenia Eksporterów  Polskich – głównymi zagadnieniami 
konferencji były mechanizmy i instrumenty wsparcia eksportu, strategii 
zagranicznej ekspansji przedsiębiorstw oraz kierunków regionalnej polityki 
proeksportowej i proinnowacyjnej. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do Sprawozdania. Pytań nie było. 
Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad. 7 Przewodniczący poinformował, że  kolejny punkt dotyczy przyjęcia  
Sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2013 r. 
 
a, b, c, d) Powiedział, że radni otrzymali obszerne sprawozdanie Zarządu 
Powiatu z wykonania budżetu powiatu za ubiegły rok.   Sprawozdanie w 
swojej szczegółowości odpowiada Uchwale budżetowej Nr XXV/173/2012 
z dnia 31 grudnia 2012r.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
Oprócz części typowo rachunkowej zawierającej zestawienie dochodów i 
wydatków sprawozdanie zawiera część opisową omawiającą wykonanie 
poszczególnych zadań. Wszelkie wymogi wynikające z ustawy o finansach 
publicznych, ustawy o samorządzie powiatowym zostały zachowane i 
wypełnione. 
 



Ponadto  radni otrzymali Bilans z wykonania budżetu powiatu sporządzony 
na dzień 31 grudnia 2013 roku oraz Informację o stanie mienia powiatu. 
 
Zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 
Przewodniczący poinformował, że Obydwa sprawozdania uzyskały 
pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej – poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady  Pana  Zdzisława Nasternaka o odczytanie 
opinii RIO. 
Wiceprzewodniczący odczytał Uchwałę Nr 46/2014 VI Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 15 
kwietnia 2014 r. w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu 
Powiatu Sandomierskiego za 2013 r. wraz z informacją o stanie mienia 
jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 
 
e) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 
przedstawienie opinii Komisji w sprawie wykonania budżetu powiatu za 
2013r. oraz wniosku Komisji w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował,   że Komisja Rewizyjna  w dniu 11 
czerwca 2014 roku dokonała oceny wykonania budżetu Powiatu za 2013 
rok w oparciu o: 
 

1. Przedłożone przez Zarząd Powiatu sprawozdanie roczne z wykonania 
budżetu za 2013 r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
tym sprawozdaniu. 

2. Sprawozdanie finansowe. 
3. Informację o stanie mienia Powiatu. 

 
Komisja Rewizyjna stwierdziła, że gospodarowanie finansami Powiatu było 
zgodne z prawem. Ponoszone wydatki budżetowe spełniają kryteria 
celowości, gospodarności i rzetelności. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu i   
stawia wniosek do Rady Powiatu o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu w Sandomierzu. 
 
f)  Przewodniczący poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
wydała pozytywną opinię do wniosku absolutoryjnego Komisji, poprosił 
Pana Zdzisława Nasternaka o przedstawienie  opinii do wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
 



g) Otworzył dyskusję. Zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
  
Przewodniczący powiedział, że budżet ubiegłego roku był dobrym 
budżetem, wykonanych było dużo inwestycji,  Powiat posiada dobrą 
zdolność kredytową. Realizacja budżetu przebiegała prawidłowo. 
 
h) Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/268/2014 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Powiatu Sandomierskiego za 2013 r. została podjęta 
jednogłośnie. 
 
i)  Przewodniczący poinformował, że zostały spełnione wszystkie wymogi 
nałożone przez ustawodawcę, zaproponował  przystąpienie do głosowania. 
Uchwała Nr XLIII/269/2014 w sprawie   udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Sandomierzu za rok 2013, została podjęta jednogłośnie.  
   
Pan Starosta podziękował za udzielone absolutorium. Podziękował 
Zarządowi, Naczelnikom, pracownikom Starostwa.   
 
Pan Kazimierz Kotowski podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję 
oraz podziękował zarządowi za przepracowany rok w sposób ludzki, 
poważny. Pogratulował, że sesja odbywa się właśnie w tym obiekcie, że 
powiat potrafi wyjść w działaniu poza ustawę samorządowa. Podziękował 
za działania pozwalające wykorzystywać środki unijne. 
 
Przewodniczący podziękował Panu Kotowskiemu podkreślił, że uzyskiwane 
efekty realizowane są przy pomocy Urzędu Marszałkowskiego. 
 
 
Ad. 8  
Przewodniczący poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
materiał złożony przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w 
Sandomierzu, a dotyczący Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2013 
dla Powiatu Sandomierskiego. 
Poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia, Pomocy Społecznej, 
Polityki Prorodzinnej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do 
w/w materiału. 
 Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. Materiał został 
przyjęty przez Radę Powiatu.   
 
Ad. 9 Rozpatrzenie projektów uchwał: 



a) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia, 
Pomocy Społecznej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do 
projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego i proponowanego  przeznaczenia zysku za 2013 r. r. w  
Szpitalu Specjalistycznym Ducha Świętego w Sandomierzu.     
 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o 
przedstawienie opinii do w/w projektu. 
  Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest również pozytywna. 
                                                                                                                                                                             
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/270/2013 w sprawie  
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego i proponowanego  
przeznaczenia zysku za 2013 r. r. w  Szpitalu Specjalistycznym Ducha 
Świętego w Sandomierzu została przyjęta jednogłośnie.                                                                 
 
b) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu i 
Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego i  proponowanego   
pokrycia straty  za 2013 r. w Biurze Wystaw Artystycznych w Sandomierzu.                                                            
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/271/2014 w sprawie   
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego i  proponowanego  
przeznaczenia zysku za 2013 r. w Biurze Wystaw Artystycznych w 
Sandomierzu została przyjęta jednogłośnie.                                                            
 
c) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
wyłączenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół Technicznych                 
i Ogólnokształcących im. prof. Z. Strzeleckiego w Sandomierzu oraz ich 
likwidacji. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
  
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/272/2014 w sprawie 
wyłączenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół Technicznych                 
i Ogólnokształcących im. prof. Z. Strzeleckiego w Sandomierzu oraz ich 
likwidacji została podjęta jednogłośnie. 
 



d)  Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
wyłączenia szkół wchodzących w skład Ponadgimnazjalnego Zespołu Szkół 
Ekonomicznych im. E. Kwiatkowskiego w Sandomierzu oraz ich likwidacji. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
  
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/273/2014 w sprawie 
wyłączenia szkół wchodzących w skład Ponadgimnazjalnego Zespołu Szkół 
Ekonomicznych im. E. Kwiatkowskiego w Sandomierzu oraz ich likwidacji 
została podjęta jednogłośnie. 
 
e) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
wyłączenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół Gastronomicznych i 
Hotelarskich im. KEN w Sandomierzu oraz ich likwidacji. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
  
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/274/2014 w sprawie 
wyłączenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół Gastronomicznych i 
Hotelarskich im. KEN w Sandomierzu oraz ich likwidacji została podjęta 
jednogłośnie. 
 
f) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
wyłączenia szkół wchodzących w skład  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Klimontowie oraz ich likwidacji. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
  
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/275/2014 w sprawie 
wyłączenia szkół wchodzących w skład  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Klimontowie oraz ich likwidacji  została podjęta jednogłośnie. 
 
g) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
utworzenia Technikum Nr 1 w Sandomierzu. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
  



Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/276/2014 w sprawie 
utworzenia Technikum Nr 1 w Sandomierzu  została podjęta jednogłośnie. 
 
h) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie   
utworzenia Technikum Nr 2 w Sandomierzu. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
  
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/277/2014 w sprawie   
utworzenia Technikum Nr 2 w Sandomierzu została podjęta jednogłośnie. 
 
i) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie   
utworzenia Technikum Nr 3 w Sandomierzu. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
  
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/278/2014 w sprawie   
utworzenia Technikum Nr 3 w Sandomierzu została podjęta jednogłośnie. 
 
j) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie   
utworzenia Technikum w Klimontowie. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
  
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/279/2014 w sprawie   
utworzenia Technikum w Klimontowie została podjęta jednogłośnie. 
 
k) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia, 
Pomocy Społecznej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na 
realizację których przeznacza się środki przekazane przez Prezesa Zarządu 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2014 
rok. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
 Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o 
przedstawienie opinii.                                                                                                                                                                                  
 Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest również pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 



 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/280/2014 zmieniająca 
uchwałę w sprawie określenia zadań, na realizację których przeznacza się 
środki przekazane przez Prezesa Zarządu Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2014 rok została podjęta 
jednogłośnie. 
 
l) Przewodniczący poprosił Panią Annę Szewczyk o krótkie wprowadzenie 
do tematu Strategii Rozwoju Powiatu. 
Pani Szewczyk poinformowała, że dobiegły prace nad strategią, 
konieczność opracowania nowej strategii wynikła z zakończenia jej 
kadencyjności. Przypomniała, że był powołany Zespół do opracowania 
Strategii, były przeprowadzone konsultacje społeczne, wszystkie 
merytoryczne Komisje zapoznały się z materiałem i wnosiły swoje 
propozycje. 
  
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Strategii, Rozwoju 
Gospodarczego oraz Promocji Powiatu o przedstawienie opinii do projektu 
uchwały w sprawie   przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Sandomierskiego 
na lata 2014-2020. 
Przewodniczący poinformował, że jest to nowy dokument stworzony na 
lata 2014-2020, są drobne poprawki zaproponowane przez samorząd 
Miasta Sandomierza oraz komisje merytoryczne, które zostały 
uwzględnione, opinia Komisji jest pozytywna.  
Przewodniczący powiedział, że ma nadzieję, że materiał zawarty  w 
strategii będzie owocny w dalszej pracy samorządu. Podziękował 
Naczelnikom Starostwa za pracę w tworzeniu tego dokumentu. 
Podziękował Pani Szewczyk za pracę przy tym dokumencie. Złożył wniosek 
Komisji, aby Pani Anna Szewczyk otrzymała nagrodę za przygotowanie  
Strategii. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/281/2014  w sprawie   
przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Sandomierskiego na lata 2014-2020 
została podjęta jednogłośnie. 
 
ł) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, Gospodarowania Mieniem Powiatowym, 
Geodezji, Kartografii  o przedstawienie opinii do projektu uchwały w 
sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą Nr 
LII/404/2002 Rady Miasta Sandomierza z dnia 19 września 2002 r. 



w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
osiedla mieszkaniowego „OKRZEI” na obszarze Miasta Sandomierz. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XLIII/282/2014 w sprawie 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą Nr 
LII/404/2002 Rady Miasta Sandomierza z dnia 19 września 2002 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
osiedla mieszkaniowego „OKRZEI” na obszarze Miasta Sandomierz została 
podjęta jednogłośnie. 
 
m) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 
przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
dotyczącej działalności Zarządu Powiatu w Sandomierzu. 
 Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.   
Starosta poinformował, że Gminy Klimontów i Samborzec wystąpiły z 
wnioskami o zaliczenie tej drogi do kategorii drogi gminnej i otrzymały 
pozytywną opinię. Z dniem 1 stycznia 2015 roku, odcinki tej drogi zostaną 
zaliczone do kategorii drogi gminnej. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XLIII/283/2014 w sprawie 
rozpatrzenia skargi dotyczącej działalności Zarządu Powiatu w 
Sandomierzu została podjęta jednogłośnie. 
 
n) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia, 
Pomocy Społecznej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do 
projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Szpitala 
Specjalistycznego Ducha Świętego w Sandomierzu.  
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XLIII/284/2014 w sprawie 
wprowadzenia zmian w statucie Szpitala Specjalistycznego Ducha Świętego 
w Sandomierzu została podjęta jednogłośnie. 
 
o) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, Gospodarowania Mieniem Powiatowym, 
Geodezji, Kartografii o przedstawienie opinii do projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości             
od Skarbu Państwa. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 



Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XLIII/285/2014 w sprawie   
wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości od Skarbu 
Państwa została podjęta jednogłośnie. 
 
p) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu i 
Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu Powiatu w 2014 roku i spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XLIII/286/2013 w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu Powiatu w 2014 roku i spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań została podjęta jednogłośnie. 
 
r) Proszę Przewodniczącego Komisji   Budżetu i Finansów                                   
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2014-2027. 
 Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XLIII/287/2014 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2014-
2027 została podjęta jednogłośnie. 
 
s) Przewodniczący poprosił   Przewodniczącego Komisji   Budżetu i 
Finansów   o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie powiatu na 2014 r. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisja jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XLIII/288/2014  w sprawie 
zmian w budżecie powiatu na 2014 r. została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10 
Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań. 
 Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 11.  
Przewodniczący poinformował, że dokonał analizy oświadczeń 
majątkowych. Wszyscy radni złożyli w terminie oświadczenia majątkowe. 
Po dokonaniu analizy, oświadczenia po jednym egzemplarzu przekazane 



zostały do analizy do Urzędu Skarbowego i opublikowane na stronie BIP 
Starostwa. 
   
Następnie poprosił Pana Sekretarza Powiatu o przedstawienie informacji 
na temat oświadczeń majątkowych składanych przez Członków Zarządu                            
i pracowników Powiatu. 
Pan Sekretarz poinformował, że wszyscy pracownicy, Członkowie Zarządu  
oraz kierownicy jednostek, którzy są zobowiązani do składania oświadczeń 
majątkowych, złożyli je w ustawowym terminie. 
 Oświadczenia zostały sprawdzone, nie było większych zastrzeżeń. Po 
jednym egzemplarzu zostały przekazane do Urzędu Skarbowego i 
opublikowane na stronie BIP Starostwa.  
 
Ad. 12.  
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady XLIII 
sesji o godz. 13:20. 
 
Na tym protokół zakończono.  
     
Protokołowała:  
U. Surowiec          
 


